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LIST OTWARTY W SPRAWIE PROPOZYCJI zuUN W USTAWIE * PRAWO FARMACEUTYC^łE

szanowna pani
Beata Szydło

Prezes Rady Ministrów

Obrz5Ń sukces Polski w budowie silrrej gospodarki i wolnego rynku po 1989 roku zawdzięczamy
między innymi uwolnieniu energii Polaków, ich zaradności i przedsiębiorczości. Energia ta dała impuls
rozwojowy polskim firmom oraz zapewniła konsumentom dostęp do wysokiej jakości produktów
i usług w przystępnych cenach.

Dotyczy to równiez branżry aptecznej - szczególnej ze względu na fakt, żeńqże się ona z profilaĘką
i dbałością o ludzkie zdrowie. Btarrżata jest symbolem polskiego sukcesu - stworzona rękoma polskich
przedsiębiorców, pozostająca w polskich rękacĄ efektywna, prĄama dla pacjentów i klientów.

Polskie apteki w 96 procentach są własnością polskich przedsiębiorów - zarówno farmaceuów, jak
i osób niebęĘcych farmaceutami. Około 2l3 aptnk \ff nąszyln kraju należy do indywidulnych
włascicieli, a Il3 dziŃajako sieci apteczn§. Najczęściej są to małe, lokalne, polskie przedsiębiorstwą
liczące od kilku do kilkunastu aptek.

Polski rynek apteczry jest niezwykle konkurencyjny i rozdrobniony - zaledwie cztery podmioty
posiadają powyzej l00 aptek w skali kraju. Udział żadnej z Ęch firm w ogólnej liczbie ponad 14,5 Ęs.
aptek w Polsce nie przekracza kilku procent. Największe sieci powstĄ organicznie, wysiłkiem swoich
pracownikóq atakżę przy akrywnym udziale państwa - w ramach prywatyzacji Cefarmów.

Rozwój sieci aptecznych przyczynił się do unowocześnienia bfanży ap€canej, upowszechnił wysokie
standardy w zakresie obsługi pacjentów i przestrzegania prawa pracy, przede wszystkim jedrnk
doprowadził do spadku cen leków nierefundowanycĘ które stanowią większość medykamentów
sprzedawanych w aptekach, §tało się tak dlatego, ze sieci zbudowĄ przeciwwagę dla dominujących
wczeŚniej na polskim rynku olbrąrmich zagranicznych koncernów farmaceutycznych operujących
miliardami żotycĘ kształtujących politykę cenową i asortymentową w polskich aptekach.

Rodzina, rozrrój i bezpieczeńshvo - to trzy filary programu, o których Pani Premier mówiła podczas
podsumowania pierwszego roku pracy swojego rądu. Rok 20 16 był poświęcony programom służącym
rodzinie, zń 2017, zgodnie z rąpowiedziami Pani Premier, ma byó nastawiony na rozwój. Chcemy,
jako branżą do tego rozwoju się przyłączyc, co ureszĘ od lat czynimy.

Niestety, w ostatrrim czasie jesteśmy świadkami forsowania rozńąza:ilegislacyjnych, które zagrużają
istrieniu Ęsięcy polskich aptek. Polegają one na wprowadzeniu do polskiego pra\Ma zasady ,,apteka dla
aptel<ata". Wdrożenie szybkich i nieprzemyślanych znian, forsowanych przez kolporację aptekarsĘ
uderzy w co trzecią apteĘ dr,ińąąą na polskim rynku i przyniesie powolną likwidację aptek
nienależących do farmaceutóĘ w§,m sieci aptecznycĘ kóre staną sięprzedsiębiorstwami bez wartości
i bez przyszłości.

Proponowane zmiany pociągną za sobą faĘczne oddanie kontroli nad rynkiem wartym 32 mld Ą
i dostarczającym leki dla 38 mln Polaków korporacji aptekarskiej i olbrzymim koncernom, które będą
dowolnie ksztahować warunki ceno\rye i asoĄ,łnentawę. Zate zrrriany a,płaąpolscy pacjenci, którzy
straĘ możliwość tańszego zaopatrywania się w leki, któr5łn ograniczy się dostęp do placówek
aptecznych i których skże się na warunki dyktowane przez lokalne monopole i wielkich dostawców.



Proponowane zmiany doprowadą do powstania niezwykle silnej i słabo kontrolowatnej przez pństwo
korporacji zawodowo - właścicielskiej, ze wszystkimi zagrożeniami, które to ze §obą niesie. Powstaną
aptekarskie dynastie, w których prźL\ro posiadania apteki będzie , jak swego rodzaju
szlachectwo, z pokolenia na pokolenie. Młody przedsiębiorca i farmaceuta nie otworzy własnej apteki.

W trakcie swojej ostatrriej wizyty w Londynie zwróciła się Pani Premier do Polaków mieszkających na
emigracji. Zapewniła ich Pani, że w Polsce są wprowadzane zmiany, kóre zacĘcą ich do powrotu, że
ojczyma przyjmie ich z otwarĘmi ramionami. Tlłnczasem proponowane zrrriarry sprawią żs zlrc';aju
wyjaĘ kolejni Polacy. TysĘce młodycĘ wyksaałconych, pozbawionych perspektyw farmaceutów
wbrew sobie i wcześniejsąłn planom zmuszonych będzie szukać warunków zawodowego rozwoju za
granią.

ApeĘemy, by nie pozwoliła Pani na wprowadzanie zmiaą które będą niekorzysbre zarówno dla
polskich pacjentów, jak i polskich przedsiębiorców. Prawo i Sprawiedliwość od wielu lat głosi program
ograniczania przywilejów korporacji, które miĄ z€warantowaną pra\^/em bardzo siĘ pozycję
i skutecfiie ograniczĄ publiczry nadzór nad swoim funkcjonowaniem.

Nie negujemy potrzeby zrrrian na polskim rynku farmaceutycaryrm. Prosimy jednak o to, by byĘ one
wprowadzane w sposób przemyślany, z uwzględnieniem skutków dla polskich pacjentów
i przedsiębiorów. Jesteśmy gotowi służyć swoja pomoą i doświadczeniem przy tworzeniu takich
rozwiązń.
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